
Færøudvalget

Til: Justitsministeren

Dato: 12. august 2022

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

FÆU alm. del

Spørgsmål 27
Den 22. juni 2022 svarede ministeren på FÆU alm. del spm. 14 om digitale krænkelser 
mod kvinder på Færøerne. Spørgsmålet havde til formål at få indblik i problemets omfang 
og et billede af, hvordan politiet efterforsker og bekæmper denne type af kriminalitet. Af 
ministerens svar fremgik, at det er svært at få et overblik over problemets omfang, da det 
færøske politi endnu ikke bruger sagsstyringssystemet POL-SAS. Systemet, som det fær-
øske politi bruger, understøtter ikke obligatoriske søgenøgler, hvorfor en manuel gennem-
gang af sager er nødvendig for at kunne oplyse, hvor mange årlige politianmeldelser eller 
sigtelser vedrørende digitale krænkelser, der er rejst, eller hvor mange domme er faldet. 
Det fremgik desuden af svaret, at der ikke foreligger et brugbart sammenligningsgrundlag 
for Færøerne og Danmark for denne type af kriminalitet, da de færøske oplysninger ikke 
kan trækkes elektronisk. Det skaber uvished om, hvorvidt problemets omfang er større 
eller mindre på Færøerne end i Danmark. Ministeren oplyser i svaret, at der ikke er afsat 
særlige øremærkede midler indenfor politikredsene til bekæmpelse og opklaring af sager, 
der handler om digitale krænkelser. Vil ministeren i lyset heraf svare på følgende:
1. Er ministeren enig i, at det ville være hensigtsmæssigt at påskynde udrulningen af 
sagsstyringssystemet POL-SAS for det færøske politi? (Spm. nr. S 1133).
2. Ville ministeren være sindet at tage konkrete skridt for at få udrulningen af POL-SAS 
systemet for det færøske politi til at foregå hurtigere, såfremt der findes et ønske herom 
fra færøsk side? (Spm. nr. S 1134).
3. Er ministeren enig i, at en hurtigere udrulning af POL-SAS-systemet ville understøtte 
det færøske politis muligheder for at arbejde med sager omkring digitale krænkelser? 
(Spm. nr. S 1135).
4. Ville ministeren være sindet at tilføre yderligere midler, hvis disse kan påskynde udrul-
ningen af sagsstyringssystemet POL-SAS for den færøske politikreds? (Spm. nr. S 1136).
5. Er ministeren enig i, at det er problematisk, at det ikke er muligt at sammenligne et 
problems omfang, som f.eks. digitale krænkelser mod kvinder, i henholdsvis Danmark og 
Færøerne, da politikredsen på Færøerne bruger et andet sagsstyringssystem? (Spm. nr. 
S 1137).
6. Vil ministeren overveje at øremærke midler til den færøske politikreds til bekæmpelse 
af digitale krænkelser mod kvinder, såfremt der findes et ønske herom fra færøsk side? 
(Spm. nr. S 1139).

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Sjúrður Skaale (JF).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Sjurdur.Skaale@ft.dk og til lov@ft.dk.
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På udvalgets vegne
Edmund Joensen
formand


